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Zápis ze 166. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 2. září 2024 od 13.00 hod dle dohody na předchozím jednání distančně via aplikaci 
Webex. 

Jednání se zúčastnili: prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. (předseda); Matěj Bajgar, Dphil.; 
Mgr. Pavlína Libichová Cermanová, Ph.D.; Mgr. Vojtěch Fikar; prof. RNDr. Ing. František 
Kocourek, CSc.; doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc.; RNDr. Ondřej Krajíček; prof. Ing. Bohumír 
Strnadel, DrSc.; doc. PhDr. Bc. Iva Poláčková Šolcová, Ph.D.; prof. RNDr. Petr Štěpnička, Ph.D., 
DSc.; prof. MUDr. Jan Trka, Ph.D.; prof. Ing. Eva Vejmelková, Ph.D.; prof. RNDr. PhDr. Hana 
Voňková, Ph.D et Ph.D.; PhDr. Jitka Slavíková (host); Ing. Hana Bakičová (host); RNDr. Ondrej 
Majer, CSc. (host); Mgr. Markéta Avakian (host); Mgr. Michal Nekorjak, Ph.D. (host); 
Ing. Stanislav Janovský (host), PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. (host); Mgr. Ing. Kateřina Miholová, 
Ph.D. (tajemnice) 

 Omluveni: prof. RNDr. David Honys, Ph.D.; prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc.;  

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 165. jednání KHV 

2) Informace ze 402. zasedání Rady      [T. Polívka] 

3) Implementace Metodiky 2017+      [T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Výstupy z hodnocení Modulu 1 

c) Výstupy z hodnocení Modulu 2 

d) Pravidelná obměna OP 

e) Aktualizace Metodiky 2017+  

f) Metodika hodnocení výzkumných organizací v segmentu vysokých škol 2025+ 

g) Konference Implementace M17+ 

4) IS VaVaI          [ S. Janovský] 

5) Různé  

6) Závěr  

 

Ad 1) Jednání zahájil předseda KHV prof. Polívka. Členové KHV jednohlasně schválili program 
166. jednání KHV a zápis ze 165. jednání KHV.  

Ad 2) Prof. Polívka informoval o 402. zasedání Rady, na kterém ale nebyl přítomen. Byla vzata 
na vědomí metodika hodnocení VŠ (více v bodu 3f). Dále Rada vzala na vědomí informaci 
o hodnocení v Modulech 1-2. Na posledním zasedání Rady byly také schváleny finální protokoly 
z navazujícího jednání s Ministerstvem zdravotnictví a Ministerstvem vnitra po uzavření hodnocení 
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na úrovni poskytovatele. Rada dále projednávala zavedení ORCID jako povinného identifikátoru 
vědce v ISVaVaI, a doporučila používání dalších identifikátorů jako např. ROR (Research 
organizator registry) – unifikovaný identifikátor pro VO. nebo RAID – evropský identifikátor pro 
příjemce podpory. Tím by byly eliminovány případy, kdy se jedna VO objevuje pod několika názvy. 
Rada také finálně vypořádala připomínky k návratovým grantům GA ČR. Připomínky nebyly 
vypořádány kompletně, ale vypořádání lze považovat za akceptovatelné. 

Ad 3a) Dr. Miholová uvedla, že se podařilo uzavřít hodnocení a zkompletovat výstupy z Modulu 1 
i z Modulu 2 tak, aby mohly být schváleny na první zářijové Radě. Také jsou připraveny všechny 
podklady pro schválení Radou k výplatám panelistů a hodnotitelů kteří se hodnocení podíleli. Dále 
informovala, že na Radu bude předložen návrh na nákup dat (Clarivate Analytics, CzechElib) pro 
příští kolo hodnocení. Mgr. Avakian uvedla, že 16. září 2024 bude spuštěn sběr výsledků do Modulu 
1 pro hodnocení v dalším roce. Tento postup byl schválen KHV před prázdninami. V průběhu 
prázdnin proběhla úprava aplikace SKV. Prof. Polívka se dotazoval na interval hodnocení VŠ.  
Dr. Miholová doporučila, aby se KHV zabývala hodnocením VŠ podrobněji již v letošním roce, 
aby výstupy byly použitelné pro mezinárodní evaluační panely. Mgr. Fikar tento návrh potvrdil.  
Prof. Polívka navrhl, aby hodnocení cca 30 VŠ bylo rozděleno do několika skupin, např. podle 
oborového zaměření, a jednání probíhala v několika dnech.  

Ad 3b a 3c)  Prof. Polívka uvedl, že členové KHV dostali odkaz, na kterém byly uveřejněny výstupy 
z Modulu 1 a Modulu 2, zprávy předsedů panelů i komentáře panelistů. Mgr. Fikar uvedl, že bude 
třeba v materiálu sjednotit všechny názvy soukromých VŠ. Mgr. Nekorjak požádal zástupce MŠMT 
o upřesnění sdělené informace. Mgr. Fikar doplnil, že tyto nesrovnalosti se týkají Modulu 1. 
Mgr. Avakian požádala přítomné o zasílání případných připomínek či podnětů k doplnění. 

Ad 3d) Prof. Polívka informoval přítomné o systému průběžné obměny personálního složení 
Odborných panelů vč. schvalovacího procesu Radou. Dále upozornil na nevhodnost obměny obou 
členů ve stejném FORDu a doporučil zachovat genderovou vyváženost. Obměna bude diskutována 
s předsedy panelů. Postup obměny schválili přítomní členové KHV. Prof. Polívka informoval, 
že na další jednání Rady bude připravena výzva k nominacím. Délka výzvy by měla být 6 týdnů. 
Následně by KHV učinila na svém lednovém jednání předvýběr a doporučení pro Radu. 

Ad 3e) Prof. Polívka uvedl kontext aktualizace Metodiky 2017+. Předseda KHV poděkoval 
za zaslané připomínky k materiálu. Prof. Kocourek uvedl argumenty pro zavedení principů 
financování do připravované Metodiky. Prof. Polívka se domnívá, že Metodika by neměla 
neobsahovat principy financování ale pouze hodnotit. Dr. Doleček se vyjádřil k nastavení procentní 
váhy jednotlivých Modulů a nevhodnosti zařazení principů financování do Metodiky. Dále upozornil 
na nesourodost sektorů a jejich potřeb ve financování. Mgr. Fikar upozornil, že musí být nastaveny 
pravidla zvlášť pro VŠ a je nutné o tomto nastavení průběžně jednat s MŠMT. Dr. Miholová 
upozornila na nevhodnost stanovení limitů na počty výsledků přímo v textu Metodiky vzhledem 
k možné proměnlivosti výše DKRVO na jeden výsledek. Prof. Polívka upozornil na negativa při 
stanovení podmínky minimálního počtu výsledků odevzdaného za danou VO ročně. Dále informoval 
o návrhu na snížení celkového počtu výsledků přihlášených do M1 a možných dopadů takového 
kroku. 

Prof. Polívka a prof. Kocourek otevřeli téma aktualizace Přílohy č. 1 (Definice druhů výsledků 
VaVaI). Prof. Kocourek se vyjádřil k otázce certifikovaných/akreditovaný/schvalovaných metodik 
a s tím související povinnosti/možnosti certifikačních orgánů. Prof. Polívka shrnul a uzavřel 
téma definici výsledků. 
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Zásadním diskutovaným tématem je navrhovaná změna periodicity hodnocení, ke kterému 
prof. Voňková a prof. Polívka vypracovali na základě debaty členů KHV analýzu rizik a přínosů.   

Má ke sběru dat do Modulu 1 docházet každoročně nebo pouze jednou za pětileté období s tím, 
že každý rok by byly hodnoceny výsledky jiného segmentu? V současné době se hodnotí všechny 
výsledky v každém segmentu jednou za rok se zohledněním výsledků za pětileté období. Na závěr 
předseda KHV shrnul, že po analýze všech možností a zpracování modelu navrhované změny 
se přiklání k zachování současné periodicity hodnocení. Následně proběhlo hlasování: 9 členů KHV 
bylo pro zachování současného stavu, 3 členové KHV hlasovali pro změnu periodicity (jednou 
za pět let) a 1 člen se hlasování zdržel.  

Ad 3f) Mgr. Fikar informoval o aktuálním stavu Metodiky hodnocení VO v segmentu VŠ. 
Zapracovány byly připomínky jak VŠ (ČKR, RVŠ) tak Rady a výsledná verze byla předložena 
do zúženého mezirezortního řízení. V nejbližším termínu bude Metodika přeložena vládě 
ke schválení. Dále informoval o změnách, které byly v Metodice provedeny a co bylo naopak 
zachováno. Prof. Kocourek se dotazoval na správnost odkazů na dokumenty, které se v Metodice 
objevují a brzy budou změněny. Mgr. Fikar uvedl, že tato Metodika musí odkazovat na současně 
platný zákon č. 130/2002 Sb. a na současně platnou Metodiku 2017+.  

Ad 3g) Prof. Polívka ve spolupráci s Dr. Miholovou informovali o připravované konferenci na UJEP 
v Ústí nad Labem. Konference o hodnocení podle Metodiky 2017+, která bude tentokrát zaměřena 
na problematiku peer review hodnocení, a na připravovanou aktualizaci Metodiky 2017+, proběhne 
15. října 2024. 

Ad 4) Dr. Slavíková informovala o nově spuštěné verzi IS VaVaI, jejímž hlavním cílem byla 
optimalizace systému. Do veřejné části byl zakomponován modul podnětů a návrhů uživatelů 
na zlepšování služeb IS VaVaI, včetně evidence. Dále byla zavedena nová sekce interaktivní 
analýzy a statistiky IS VaVaI a byl vytvořen nový interní modul pro správu neaktivních uživatelů. 
Následně požádala KHV o zpětnou reakci a zaslání případných připomínek/požadavků na doplnění. 

Ad 5) Prof. Polívka informoval, že alespoň jedno jednání KHV v průběhu podzimu bude realizováno 
prezenčně. Přítomní členové KHV se shodli, že 168. jednání dne 4. listopadu proběhne prezenčně 
na půdě Přírodovědecké fakulty Univerzity Karlovy. 

Ad 6) Příští řádné 167. jednání se koná dne 7. října  2024 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím 
jednání distančně via aplikaci Webex. 
  

V Praze dne 19. září 2024 

Zapsala: M. Avakian  

Schválil: T. Polívka 


